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Herning Kommune behandler og gemmer alle dokumenter i alle sager elektronisk. Hvis du vil se de oplysninger, vi har registreret om dig, så 
kontakt sagsbehandleren af denne sag, som vil hjælpe dig videre. Du kan også læse mere om dine rettigheder på www.datatilsynet.dk 

 
 
Centerbykontaktudvalgets møde den 15. juni 2023 
 
 
 
Tid og sted: 
Torsdag den 15. juni kl. 15.30 til 17.00. 
A1.158 - Mødelokale BROEN/Herning Rådhus 
 
 
Medlemmer: 
Kenneth Storm, Aulum Erhvervsudvikling 
Thomas Høgh Mouritsen, Aulum Borgerforening 
Jens Peder Kristiansen, Aulum Handelsforening (observatør) 
Gitte Kiel, Kibæk Lokalråd 
Preben Staal, Kibæk Lokalråd 
Lars Chr. Svane, Sdr. Felding Lokalråd 
Dorthe Viborg, Sdr. Felding Lokalråd (i stedet for Tonny, nyt fast medlem?) 
Anne Marie, Sunds Borgerforening (i stedet for Finn Mølgaard) 
Mogens Lindvig, Vildbjerg Borgerforening 
Ulrik Hyldgaard, Byplanudvalget 
Tommy Jonassen, Teknik og Miljø 
Lisbet Rørbæk Abildtrup (sekretær og referent) 
 
 
Andre deltagere: 
 
 
Afbud: 
Birthe Luckmann, Vildbjerg Handelsforening  
Martin Bøgelund, Sunds Borgerforening 
John Thomsen, MIN 
  

 
BY, ERHVERV OG KULTUR 
 

 

Planafdelingen 
Rådhuset, Torvet 
7400 Herning 
Tlf.: 9628 2828 
 
beklr@herning.dk 
www.herning.dk 
 
Kontaktperson: 
Lisbet Rørbæk Abildtrup 
 
Dato: 19. juni 2023 
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Dagsorden 

1. ”Byerne rundt” - kort gennemgang af de enkelte centerbyer 

2. Status på forskønnelsesprojekter  

3. Eventuelt 

 
AD. Mobil: 50939518 

Referat: 

Ad.1 + 2 
 
 
Aulum 
Infotavler fra 1993 er endelig blevet fjernet!  
Flagstænger står ikke pænt op igennem Skolegade. Bøsningerne må være skæve for stæn-
gerne hælder til både højre og venstre (vejafd. tjekker dette). 
 
Vævervej og Bundtmagervej – meget dårlig asfalt, der ligger tre store virksomheder, der har 
tunge transporter. 
 
Hvad er status på rundkørslerne? 
Forskønnelsen af rundkørslerne afventer pt. Drift. HK er udfordret på at Teknik og Miljø skal 
finde store besparelser på driften. Forskønnelsespuljen har anlægsmidler, men ikke den ef-
terfølgende drift (der er kun etableringsdrift med i projektet).  
 
Der kommer endnu en stribe erhvervsjord i Aulum. Hvis der er nogen, der vil i gang nu og 
her, kan man kontakte den private lodsejer, der har erhvervsjord. 
 
Kloak-separering pågår. 
 
Paddeltennis anlæg indvies midt september. 
 
Der er godt gang i sommerarrangementer og aktiviteter. Der er meget gang i friluftsbadet! 
 
Rigtig godt tilfreds med markedspladsen – busskurerene er væk.  
Den handicapvenlig rampe fungerer dog ikke optimalt - den er stejl og med chaussesten (fra 
den runde p-plads). 
 
Kibæk 
 
Hundeskov har nu fået permanent tilladelse. Den bliver brugt.  
 
Møde med Thomas Hørby, NGO vedr. ny indgang til anlægget fra Vorgod vej med bl.a. be-
plantning. 
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Den nye cykelsti fra Herning er færdig den 30. juni – indvielse den 11. august. 
 
Dårlig asfalt på Nr. Bredgade og Solbakken – tre år gammel asfalt med store huller/revner – 
hvad skyldes dette? Vejafd. følger op, der er taget kontakt til asfaltentreprenøren. 
 
Områdefornyelsen er blevet skubbet pga. indsigelser fra naboer til delprojektet ”Ungdoms-
knudepunktet”. Der laves en sag til politisk behandling i september med alternative place-
ringsmuligheder. Stationspladsen udføres hurtigst muligt. 
 
Der er givet byggetilladelse til det ene af de digitale skilte, der arbejdes på det næste, men 
der mangler godkendelse fra VD. 
 
Vejafd. orienterer om, at VD går i gang med etablering af støjvæg/skærm ud mod Vardevej 
(langs alle ejendomme, der har have ud mod Vardevej). Forventeligt inden for et år. 

Hvornår renoveres stien ml. Baunehøj og Sandfeldparken? Der var sat midler af sidste år. 
Vejafd. følger lige op på tidsplanen. 

 
Sdr. Felding 
Dorte er ny formand for borgerforeningen/lokalrådet, og nyt medlem i centerbykontaktudval-
get. 
 
Borgerforening og lokalråd arbejder på at lægge foreninger sammen, da der ikke er nok frivil-
lige til at besætte poster i alle foreninger.  
 
Der er kommet lade-standere ved skolen – godt. 
Hvorfor er der el-standere ved Hallen? Det er ikke en optimal placering. 
Der sættes pt. 300 op i hele kommunen – de sættes op efter lade-standerbekendtgørelsen, 
hvor der er krav om at de skal op ved haller/offentlige institutioner. 
 
Der arbejdes på seniorboligprojekt (efter eksisterende lokalplan) – a la Troldhede. 
 
Huller i asfalten mm. meldes ind til ”gi et praj”, men der sker ikke noget?  
Vejafd. får rigtig mange henvendelse (5-6000) om året, så det er svært at følge med. Men 
det er fortsat den rigtige indgang. 
 
Der er larm fra Skjernvej – kan man få noget afskærmning? Det er svært da det en kommu-
nevej, og kommunen har ikke midler til støjafskærmning. Ved Kibæk er det en statsvej og 
midlerne kommer fra VD. 
 
Lokalrådet har nedsat en gruppe vedr. trafiksikkerhed på Skjernvej, der nu også omfatter 
larm på Skjernvej.  
HK s pulje til trafiksikkerhed er der stadig, men den er ikke ret stor. Der kommer en sag på 
politisk ift. prioriteringen – her er Skjernvej på listen over ”sorte pletter”. Det optimale vil være 
en rundkørsel. Borgerne efterlyser hvor de 140.000 kr., der blev sat af til Sdr. Felding er ble-
vet af? Vejafd. følger op på dette. 
 
Forskønnelsespuljen er blevet brugt rigtig godt – glade for resultatet, men hvad er der tilbage 
af midler? Der er problemer med at gavlmaleriet ikke binder. Kunne man bruge rest midler til 
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at få dette restaureret. Sine Dall, HK oplyser at udbedring af gavlen er igangsat, og at der ef-
ter udbedringen er ca. 100.000 kr. tilbage. 
 
Der er igangsat et naturprojekt i samarbejde med Thomas Hørby, HK – bl.a. bålhytte. Der er 
kommet 130.000 kr. ekstra til projektet (fondsmidler). Projekt skal være udført inden udgan-
gen af 2024.  
 
Hvem kan få midler fra Grøn ordning? Den politiske principbeslutning er, at dem der bor tæt-
test på projektet skal have midlerne. 
 
Sunds 
Anne Marie Christensen nyt medlem i centerbykontaktudvalget. 
 
Hundeskoven - benyttes uden for indhegningen, hvilket kan være et problem.  
Ønske om borde/bænke ved hundeskoven. 
 
Ønske om belysning på Alhedestien – problem at stien ejes delvist af VD og delvist af HK.  
 
Sunds har fået paddel-tennis. 
 
Ikast kommune laver biogas-anlæg lige på grænsen til Herning Kommune (ved Ilskov) – 
hvad er HKs holdning til dette?  
Der skal laves en vurdering af den visuelle påvirkning, samt trafikanalyser og lugtpåvirknin-
ger, som fremsendes til HK.  
Det kan frygtes, at der kommer mange lastbiler gennem Sunds. Borgerforeningen har gjort 
indsigelse mod projektet. 
 
Vildbjerg 
Der er kommet bro til Åvænge-kvarteret – positivt. 
 
Cykelsti ved Vildbjerglund (Østergade) – problematisk, at der midt på stien er en sti ind til an-
lægget, som ikke rammer optimalt ind på cykelstien. Den burde fjernes (der er dob. rettet cy-
kelsti på den anden side). 
 
Der er lign problem ved Pugdalvej (fra byen), hvor overgang ml fortov og cykelsti ikke funge-
rer - står bare i græs. 
 
Entreprenørskabsuge i uge 41 mellem 12 virksomheder og 6. klasserne. 
Musik i lunden – stor succes. 
Vildbjerg kup ser ud til at blive en stor deltagersucces. 
 
Den 3. juli er der borgermøde om solcelle anlæg i/ved Vildbjerg – det er første af flere bor-
germøderne om de store energiprojekter. Der er indvielse af anlæg på Røddingvej i august.  
 
 
Ad 3 

• Sdr. Felding – hvordan får man tilbagemeldingen på høringssvar? Man søger selv 
svar på politiske møder/beslutninger på hjemmesiden og evt. i avisen. 

 
• Kibæk – har ønske om evt. kunstværk til byen (som Sunds også spurgte til på sidste 

møde). Michelle kan kontaktes vedr. dette;  



 - 5 - 

 
Michelle Marie Johnsen 
Kulturkonsulent 
Kultur og Fritid - BEK 
22808224 
bekmj@herning.dk 
 
 

• Aulum – hvordan er proceduren, hvis man gerne vil have en cykelsti til f.eks. Hodsa-
ger?  
Der er ikke umiddelbart midler (lav en ønskeseddel/trafikplan). Det er jo en priorite-
ring, og der er mange cykelstiønsker i kommunen. 

 
• Sdr. Felding – ønsker cykelsti til Troldhede. 

 
• Sdr. Felding har problemer med parkering i bymidten (Bredgade) – det er svært at få 

kontakt til vedkommende, der skal kigge på forholdene (vejafd.). HK følger op. 
 

• Sdr. Felding – landdistriktspolitikker, centerbypolitikker – hvornår revideres disse?  
Sdr. Felding ønsker dialog om at være en landsby i stedet for centerby (nu er 1000 
indbyggere def. – kunne man hæve den til 1500). Vil f.eks. gerne være en del af 
Ålandet. Der er f.eks. ikke grundlag for erhverv i Sdr. Felding – har flere landsbykvali-
teter. 
Der skal laves ny planstrategi – og kommuneplanrevision – det er snak i den forbin-
delse.  
 

• Aulum har investeret 1,6 mio kr. i solceller på fritidscentret – det har men store for-
ventninger til. Man vil arbejde på at blive et grønt center. 

 
• Sunds - hvorfor får borgerforeningen ikke info om de forskellige planer og aktiviteter i 

Sunds? 
Opfordringen fra HK lyder fortsat; borgerforeninger mv. skal selv opsøge information 
om diverse beslutninger, aktiviteter mm. i den pågældende by. HK kan ikke samle 
alle oplysninger og formidle løbende – det er for ressourcekrævende.  

 
• Hvornår tændes gadelyset igen? Politisk skal der i efteråret tages stilling til et fremti-

digt serviceniveau på gadebelysningen. 
 

• Næste møde er torsdag den 2. november kl. 16.30-18.00 (- efter ønske fra med-
lemmerne om at rykke tidspunktet, som blev drøftet på foregående møde). 

 
• Flere medlemmer efterlyser en kontaktliste til relevante personer i kommunens fagfor-

valtninger (der skulle være medsendt en lign. kontaktliste med et tidligere referat?). 
Det er ikke lykkedes at finde listen – så hvis nogen ligger inde med denne liste, må 
de meget gerne sende den til beklr@herning.dk – tak. 
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